
 پس از چند سال وقفه جشنواره هایی با 
عنوان سرود، جشنواره سرود فجر دلگرمی 
برای  تا  اهالی موسیقی و سرود شد  برای 
نخستین بار در گروه های مختلف گرد هم آیند 
و به انتقال تجربه و رقابت بپردازند. بخشی 
که تمام موسیقی دان ها معتقدند باید وجود 
داشته باشد و به آن به شکل ویژه ای نگاه 
و  سینما  بازیگر  هاشمی  سیدجواد  شود. 
تلویزیون، در جشنواره سرود فجر که اخیرا 
برگزار شد و داوری گروه ها را بر عهده داشت، 
به  جشنواره  این  در  خود  حضور  درباره 
»فارس« بیان داشت: بنده ۳۰ سال فعالیت 
در سرود داشتم. بیش از صد سرود از جمله 
»سرفراز باشی میهن من...« را برای مدارس 
ساختم. نغمه های عشق، آوای انقلاب و ندای 
کردم.  کار  انقلاب را در آلبوم های مختلف 
دوستان لطف داشتند و بنده را برای داوری 
این جشنواره انتخاب کردند. وی ادامه داد: 
توقف چند ساله اجراهای سرود بیشتر به 
کمیت کارها لطمه وارد کرد؛ من بر خلاف افراد 
کمیت بیشتر  دیگر در این بخش به بحث 
توجه دارم تا کیفیت. اعتقاد دارم تعداد بیشتر 
کاپلاهای  گروه های سرود لذت بخش تر از آ
بی نقص است. هم زیستی بچه ها در دهه 
کنار هم اتفاق خوبی را صورت  ۶۰ و ۷۰ در 
که باعث تقویت سرود و نمایش  داده بود 
تربیتی  نوع  آن زمان شد. قیچی کردن  در 
در آموزش وپرورش و ساقط شدن کارهای 

فرهنگی لطمه بزرگی به سرود و فرهنگ کشور 
زد. هاشمی با اشاره به نیاز کشور به سرود 
اظهار کرد: سرود آموزش ادبیات، اخلاقیات، 
روحیات و دین است؛ ما نزدیک به ده میلیون 
دانش آموز داریم اما کمتر از هزار گروه برای 
سرود داریم. توقف چندین ساله جشنواره 
سرود باعث شد دچار معضل کیفیتی شویم. 
در آن زمان گروه های بسیار خوبی بودند که 
کاپلا مجددا  دیگر فعالیت نکردند. گروه های آ
که  کارهای شایسته ای  بگیرد؛  باید شکل 
کند.  ح و حماسی  بتواند ایجاد فضای مفر
پلی بک سرود را نابود می کند. در تلویزیون 

آن ها  به  و  می خوانند  هستند  گروه هایی 
توجه شده اما روح ندارد. ما باید به دنبال 
زیست بچه ها باشیم. این هنرمند در ادامه 
زمانی  که  جشنواره ها  در  کرد:  خاطرنشان 
گروه ها به صورت زنده می خوانند آدم لذت 
می برد. در این ها زندگی جریان دارد و احساس 
کنند.  را به درستی می توانند منتقل  خود 
مناسبی  سرودهای  به  اشاره  با  هاشمی 
توضیح داد: بنده به شدت با ارائه سرودهای 
تک موضوعی مخالفم؛ موضوع اختصاصی 
انقلاب، جنگ و این ها کاملا اشتباه است. 
که به طور  متن سرود باید به شکلی  باشد 

می خواهیم  که  چیزی  آن  نامحسوس 
کنیم نه اینکه به شکل  را به مخاطب القا 
مستقیم به موضوعات بپردازیم. سال ۶5 
سرودی ساختم درباره نعمت خدا »نم نم 
می باره بارون، چیک چیک می کنه ناودون، 
نعمت خداوند، بنشین به تماشا...« در آن 
زمان زمزمه تمام بچه ها شده بود و خیلی 
نامحسوس درباره موضوع باران و نعمت 
خداوند صحبت شده بود. چه اشکالی داره 
درباره زیبایی ها صحبت کنیم. وی تصریح 
کرد: برای استفاده از واژه هایی مثل شهید 
برای بچه ها باید کاملا حساب شده عمل کرد 
: »مداد رنگیم را دوست دارم، نگه  مثل شعر
می دارم آن را در کنارم، مداد رنگیم هفت رنگ 
است، گرفتم رنگ هایش را با یک دست....... 
تمام رنگ های آن قشنگ است، اما سرخ آن 
زیبا ترین است...« غیر مستقیم واژه شهید را 
به بچه های کوچک در قالب شعر یاد دادم. 
امروز واژه ها به صورت مستقیم به برخی واژه ها 
مناسبتی  شعرهای  حتی  می کنند.  اشاره 
هم باید غیرمستقیم باشد تا تاثیر خود را به 
درستی بگذارد. هاشمی با اشاره به کیفیت 
گروه های راه یافته به جشنواره سرود فجر 
اظهارکرد: من از جشنواره فجر انتظار بالاتری 
برای سطح کارها دارم. انتظار دارم فجر عصاره 
تمام هنرهای آوایی در سطح کشور باشد. فکر 
گر این جشنواره ادامه داشته باشد به  می کنم ا

سمت کیفیت بالاتر حرکت خواهد کرد.
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 نوازنده پیشکسوت کمانچه از حضور هنرمندان کم سن و سال در جشنواره ملی موسیقی 
جوان ابراز خوشحالی کرد و این موضوع را امیدوارکننده دانست. هادی منتظری ـ نوازنده 
کمانچه و داور ساز کمانچه در هفدهمین جشنواره ملی موسیقی جوان ـ در خصوص 
نقاط قوت و ضعف شرکت کنندگان گفت: به هیچ وجه انتظار نداشتیم شرکت کنندگان 
تا این میزان خوب باشند؛ واقعا جای بسی خوشبختی و خوشحالی است که چنین 
شرکت کنندگانی در این جشنواره حضور دارند. وی افزود: زمانی که خودم وارد دانشگاه 
شدم با ساز ویلن کارم را آغاز کرد اما بعدتر سازم به دل استاد لطفی نشست و ایشان من را 
تشویق کرد و اظهارداشت که بهتر است کمانچه بزنید. می خواهم بگویم نواختن کمانچه 
را از سن ۱۹ سالگی آغاز کردم ولی الان شاهد هستم که یک نوجوان ۱۴ ساله به چه خوبی 

کمانچه می نوازد. این هنرمند پیشکسوت ادامه داد: با وجود تمام مشکلاتی که در جامعه 
هنری از جمله عدم حمایت از موسیقی هنری وجود دارد، تماشای چنین استعدادهایی 
واقعا جای خوشحالی دارد و به نظرم این موضوع امیدوارکننده است. منتظری در پایان 
خاطرنشان کرد: جشنواره ملی موسیقی جوان بسیار جشنواره تأثیرگذاری است و باید از 
برگزارکنندگان آن تشکر کرد. بودن چنین جشنواره هایی اهمیت زیادی دارد و به جوانان 
گی برگزاری یک  برای ادامه مسیرشان انگیزه می دهد. اجرای صحنه ای مهم ترین ویژ
جشنواره است و نوازنده می آموزد تا با مدیریت استرس خود بر روی صحنه اجرای مطلوبی 
ارائه دهد. بخشی از جوانانی که در گروه های موسیقی در حال فعالیت هستند از دل همین 

جشنواره ها بیرون آمده اند.

هادی منتظری: 

 کمانچه نوازان جوان امیدوارکننده هستند

  آغاز فصل جدید »بگو بخند« 
با اجرای عبدا... روا

استعدادیابی  برنامه  فصل  سومین   
مشترک  تهیه کنندگی  با  بخند«  »بگو 
روح ا... رجبی و سیداحسان حسینی و 
اجرای عبدا... روا از شبکه نسیم پخش 
می شود. به گزارش روابط عمومی برنامه، 
که  »بگو بخند« مسابقه استعدادیابی 
 ، شعر  ، تئاتر موسیقی،  رشته های  در 
ویژه  با  می شود،  برگزار  و…  استندآپ 
برنامه ای در آستانه پاییز ۱۴۰۳ پخش خود 
را آغاز می کند. »بگو بخند« به مناسبت 
میلاد پیامبر )ص( و همچنین بازگشایی 
مدارس جمعه ۳۰ شهریور ساعت ۲۱ روی 
آنتن می رود. این مسابقه شهرام شکیبا، 
شهاب عباسی و نعیمه نظام دوست را 
گذشته در جایگاه داوران  مانند فصل 
خود دارد و نصرا... رادش بازیگر نیز به 
جمع آن ها اضافه شده است. سومین 
فصل »بگو بخند« با تغییراتی از جمله 
همراه  برنامه  آیتم های  تعداد  افزایش 
است وهمچنین در این مسابقه تنوع 
گسترده شرکت کنندگان همراه است. تا 
امروز پس از گذشت ۲ فصل از این برنامه 
استعدادیابی، بیش از ۱۰۰ قسمت از »بگو 
بخند« راهی تلویزیون شده است که در 
فصل جدید نیز با 5۰ قسمت روی آنتن 

شبکه نسیم می رود.

 »شکلات« به مرحله 
کران رسید ا

 فیلم  مستند داستانی »شکلات« با 
رسید.  کران  ا به  محرم  آیین  محوریت 
فیلم مستند داستانی »شکلات« نگاهی 
دارد به برگزاری آیین محرم در شهر زواره 
از توابع استان اصفهان. کلیت این فیلم 
به دنبال جواب دادن به این پرسش 
است که با توجه به شرایط فعلی، آیا نسل 
امروز هم می تواند میراث دار خوبی برای 
آیین  سیاق  همین  با  و  باشد  آیندگان 
عزاداری را به آیندگان انتقال دهد؟ فیلم 
»شکلات« به همت فرمانداری شهرستان 
اردسنان و توسط موسسه فرهنگی رسانه 
است  شده  وتولید  تهیه  »دعوت«  ای 
محمدرضا  آن  وکارگردان  نویسنده  و 
شهر  در  »شکلات«  است.  سعادتی 
اصفهان و توسط موسسه سوره مهر حوزه 
کران شد و به زودی از کانال های  هنری ا

کران  عمومی می رسد. مرتبط نیز به ا

 رئیس جمهور منتخب مکزیک دعوت زلنسکی جهت 
سفر وی به اوکراین را در بحبوحه جنگ این کشور با 
جدید  رئیس جمهور  شینبام،  کلودیا  کرد.  رد  روسیه 
صلح آمیز  سیاست خارجی  به  اشاره  ضمن  مکزیک، 
کشورش، دعوت رئیس جمهور اوکراین از وی، جهت 
سفر به کی یف را رد کرد. به گزارش راشا تودی، شینبام در 
گفت وگو با خبرنگاران ضمن اشاره به تلاش برای پایبند 
ماندن به استراتژی عدم مداخله در عرصه سیاست  
خارجی  کشورش عنوان کرد که او قصد ندارد به اوکراین 
، جایگزین آندرس مانوئل  کتبر سفر کند. شینبام در اول ا
لوپز اوبرادور، رئیس جمهور پیشین این کشور خواهد شد. 
پیروزی قاطع وی در انتخابات ماه ژوئن موجب شد تا او 
به عنوان اولین رئیس جمهور زن مکزیک انتخاب شود. 
هنگامی که روزنامه نگاران سوالی را در مورد سفر احتمالی 

وی به کی یف از او پرسیدند، او اینطور پاسخ داد: من فکر 
نمی کنم چنین سفری انجام شود. ما مطابق با اصول 
سیاست  خارجی و قانون اساسی کشورمان عمل می کنیم. 
وی عنوان کرد: سیاست خارجی که در قانون اساسی 
ما تعریف شده است، بسیار روشن و صلح آمیز است. 
تلاش برای حل مسالمت آمیز درگیری ها، مولفه اصلی 
سیاست  خارجی ما است و این سیاست تغییری نمی کند. 
ح  اظهارات رئیس جمهور منتخب مکزیک در حالی مطر
می شود که ولودیمیر زلنسکی، هفته پیش اظهارداشت 
که این کشور حتما یکی از مقامات عالی رتبه اش را برای 
مراسم تحلیف ریاست جمهوری مکزیک راهی این کشور 
می کند. زلنسکی همچنین نسبت به این موضوع نیز ابراز 
امیدواری کرد که شینبام به زودی در سفری به کی یف با 
وی دیدار کند. با این حال شینبام از ترجیح خود به عنوان 

که  سیاستی  دنبال کردن  برای  مکزیک  رئیس جمهور 
منجر به حفظ روابط دیپلماتیکش با تمام کشورها به 
)تحت تاثیر اختلافات سیاسی میان  کوادور استثنای ا
( شود، صحبت کرد. وی همچنین در توضیح  دو کشور
عدم تمایلش برای سفر به اوکراین هم گفت: من در برخی 
از رویدادهای مهم بین المللی شرکت خواهم کرد، با این 
حال سفر زیادی نخواهم رفت چرا که مسئولیت اصلی ما 
کنون موضع بی طرفی را  داخل مکزیک است. مکزیک تا
در قبال اوکراین اتخاذ کرده است و حتی رئیس جمهور 
مستعفی این کشور منتقد کمک های نظامی آمریکا به 
کی یف و اعمال تحریم های این کشور علیه روسیه بود. 
کشور درخواست  ، مقامات این  حتی در ماه اوت نیز
اوکراین برای دستیگری ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور 

روسیه را رد کردند.

رئیس جمهور مکزیک دعوت اوکراین را رد کرد

بیـــن المـــلل
 

 

گــــزارش
 برگزاری اولین انتخابات مجلس 

در کشمیر هند
 انتخابات مجلس جامو و کشمیر هند، برای 
نخستین بار در ۱۰ سال گذشته در حال برگزاری 
، مشارکت در این انتخابات بیش  است و تا امروز
از ۴۱ درصد بوده است. به گزارش ایرنا از نیکی 
آسیا، منطقه جامو و کشمیر در شمال هند اولین 
رای گیری مجلس عوام هند )لوک سابا( را پس 
از حدود یکدهه آغاز کرد. یکی از موضوعات در 
این انتخابات احیای وضعیت ویژه این منطقه 
کتبر )نیمه مهر ماه( ادامه  بود. رای گیری تا ماه ا
 ) کتبر )۱۷ مهر خواهد داشت و نتایج در هشتم ا
هشت  از  یکی  کشمیر  و  جامو  می شود.  اعلام 
کلیدی  منطقه ای  و  هند  در  اتحادیه  منطقه 
کستان  است که خصومت طولانی بین هند و پا
بر سر آن وجود دارد. انتخابات پنج سال پس 
از لغو وضعیت ویژه این منطقه توسط دولت 
نارندرا مودی نخست وزیر هند برگزار می شود. 
کم هند )بهارتیا جنتا پارتی موسوم به  حزب حا
و  جامو  خودمختار  نیمه  وضعیت  بی جی پی( 
کشمیر را در سال ۲۰۱۹ سلب کرد و به دنبال آن 
به نظر می رسد محبوبیت این حزب در منطقه 
کنان  کاهش یافته است. وضعیت ویژه فقط به سا
منطقه اجازه خرید ملک و تضمین مشاغل محلی 
کثریت مسلمان در  را می داد، این تنها ایالت با ا
کشور بود که از اوایل دهه ۱۹۹۰ حدود ۴۰ هزار 
نفر در یک شورش جدایی طلبانه کشته شدند. 
در نتیجه لغو خودمختاری در سال ۲۰۱۹، ایالت 
سابق جامو و کشمیر به دو منطقه تحت کنترل 
کشمیر  دولت فدرال هند تقسیم شد. جامو و 
کثر مردم کشمیر مسلمان هستند، در  و لدخ، ا
کنان  حالی که در جامو بیشتر هندو هستند و سا
لدخ مسلمان یا بودایی هستند. این انتخابات 
منجر به تشکیل یک دولت محلی خواهد شد 
ود دولت فدرال را برای ارتقای  که انتظار می ر
توسعه و امنیت منطقه ای تحت فشار قرار دهد. 
برخی احزاب محلی خواستار احیای وضعیت 
ویژه در صورت به قدرت رسیدن هستند. آخرین 
انتخابات کشمیر در سال ۲۰۱۴ در ایالت جامو 
و کشمیر برگزار شد اما دولتی که تشکیل شد در 
کنون مجلس  سال ۲۰۱۸ سقوط کرد و از آن زمان تا
ع ۹۰  در منطقه تشکیل نشده است. در مجمو
کرسی در انتخابات مجلس با هشت میلیون و 
۷۰۰ هزار رای دهنده ثبت نام شده است که حدود 
نیمی از آنها زن هستند. تارنمای خبری شبکه 
تلویزیونی دهلی نو اعلام کرد که در مرحله اول 
، مشارکت ۴۱.۱۷  رای گیری مجلس جامو و کشمیر

درصدی به ثبت رسیده است.

نیکول پاشینیان: 

 هیچ ادعای ارضی نسبت به همسایگان خود نداریم
کوتــــاه

در  کرد  اعلام  ارمنستان  نخست وزیر    
کشورهای عضو بریکس در  نشست سران 
کازان روسیه شرکت خواهد کرد. به گزارش 
نخست وزیر  پاشینیان«  »نیکول  ایسنا، 
آتی  نشست  در  اینکه  بیان  با  ارمنستان 
اما  گفت:  کرد،  خواهد  شرکت  بریکس 
این  با  ادغام  برای  برنامه ای  ارمنستان 
که در جریان اجلاس  سازمان ندارد. وی 
اظهار  می کرد،  صحبت  ارمنستان  جهانی 
داشت: ارمنستان اصلاحات ارتش و نیروهای 
مسلح را آغاز کرده است و این موضوع به ویژه 
در آذربایجان نیز مورد بحث قرار می گیرد 
توسط  مهمات  و  سلاح  به  دستیابی  که 
ارمنستان به این معنا نیست که ارمنستان 
تهاجمی  اهداف  و  نیست  صلح  خواهان 
کید کرد ارمنستان  دارد. پاشینیان در ادامه تا
هیچ ادعای ارضی از همسایگان خود ندارد و 
افزود: پیش از هر چیز می خواهم، بگویم که 
گر اشتباه نکنم، ماده  منشور سازمان ملل، ا
5۱ به هر کشوری این فرصت را می دهد که 
اقدامات لازم را برای دفاع از خود انجام دهد. 

کره با آذربایجان  مذا
نخست وزیر ارمنستان خاطرنشان کرد: 
تمامیت  ایروان  که  می گویم  هم  باز  من 
ارضی همه کشورهای منطقه را به رسمیت 
ادعای  کشوری  هیچ  از  و  می شناسد 
کرد:  تصریح  همچنین  او  ندارد.  ارضی 
کرده ایم،  بله، ما سرزمین هایی را تصرف 

بیش از ۲۰۰ کیلومتر مربع اما من به علاوه 
می خواهم بگویم با آیین نامه ای که اخیرا 
با جمهوری آذربایجان در مورد کار مشترک 
کمیسیون های تحدید حدود امضا شده، 
این فرصت فراهم می شود که بتوانیم مشکل 
کره و نه راه حل نظامی  خود را از طریق مذا
حل وفصل کنیم. نیکول پاشینیان در بخش 
سازمان  به  خود  صحبت های  از  دیگری 
پیمان امنیت جمعی )CSTO( اشاره کرد 
که یک ائتلاف نظامی بین دولتی در اوراسیا 
است که در سال ۱۹۹۲ در چارچوب جامعه 
کشورهای مستقل همسود در تاشکند شکل 

گرفت و ۶ کشور از اعضای اتحاد جماهیر 
شوروی در آن عضویت دارند: ارمنستان، 
بلاروس، قزاقستان، قرقیزستان، روسیه و 
  CSTO :تاجیکستان. وی در این باره گفت
کمیت و کشور  امنیت، موجودیت آینده، حا
ارمنستان را تهدید می کند. از این رو، ایروان 
عضویت خود را در سازمان پیمان امنیت 
جمعی متوقف کرده است. پاشینیان بیان 
آیا  کرد: بحث های زیادی در مورد اینکه 
به  اینکه  یا  است  تلاش  در  ارمنستان 
بازگشت به سازمان پیمان امنیت جمعی 
فکر می کند، وجود دارد. ما تنها در صورتی 

فعالیت های خود در این نهاد را به طور کامل 
احیا خواهیم کرد که پاسخ های مشخصی 
شود.  داده  شده مان  ح  مطر سوالات  به 
کید ما می گذرد، پاسخ ها نه  دو سال از تا
تنها دریافت و از همین حالا هم بدیهی 
که داده نمی شود. می توانم بگویم  است 
که این پاسخ ها شنیده نشود و  تا زمانی 
از  ارمنستان  ثانیه  نباشد، هر  قانع کننده 
CSTO  دورتر و دورتر می شود. نخست وزیر 
ارمنستان همچنین با اعلام اینکه ایروان 
تصمیمی استراتژیک برای ساخت نیروگاه 
کید  هسته ای مدولار )NPP( گرفته است، تا
کرد: چنین فناوری هایی در روسیه، فرانسه، 
کره جنوبی و ایالات متحده در حال توسعه 
هستند. او در این باره اظهار داشت: ما 
که باید  گرفته ایم  یک تصمیم استراتژیک 
یک نیروگاه هسته ای مدولار از نوع کوچک 
داشته باشیم. تعدادی از کشورها به مرحله 
استفاده از فناوری های مدولار رسیده اند. 
به نظر می رسد ایالات متحده بزرگ ترین 
پیشرفت را داشته است. اما روسیه، فرانسه 
و کره جنوبی روی این فناوری کار می کنند و 
ما نیز با شرکای خود کار می کنیم. پاشینیان 
افزود: تمایل به ساخت این نیروگاه ها با این 
که محیط زیست را  واقعیت مرتبط است 
کنان  تهدید نمی کند و نیازی به تخلیه سا
مناطق مسکونی در 5۰۰ متری )۱۶۴۰ فوت( 

اطراف آن نخواهد داشت.

 الکساندر لوکاشنکو:
 حمله  به بلاروس باعث آغاز جنگ 

جهانی سوم می شود
 رئیس جمهور بلاروس هشدار داد که هرگونه حمله به 
بلاروس با پاسخ بی سابقه این کشور و آغاز جنگ جهانی 
گزارش ایسنا، »الکساندر  سوم همراه خواهد شد. به 
لوکاشنکو« در پی افزایش شمار نظامیان اوکراینی در 
مرزهای این کشور و تشدید فعالیت های نظامی لهستان 
در مرزهای آن، هشدار داد. خبرگزاری آناتولی گزارش داد 
که لوکاشنکو گفت: به مخالفانمان، رقبایمان و کسانی که 
هنوز متوجه نیستند، هشدار می دهم که این کار را نکنند. 
حمله به بلاروس جنگ جهانی سوم است. او افزود: 
من، پیشتر هم گفته ام که صلح طلبی بلاروس نباید با 
ضعف اشتباه گرفته شود. با گفتن این نه لاف می زنم و نه 
اغراق می کنم. نه، این طور نیست. در این زمینه، پاسخ 
بی سابقه ای خواهیم داد. رئیس جمهور بلاروس بیان 
کرد که این کشور »در مرکزیت و در تقاطع تمامی مسیرها 
ک بلاروس  قرار دارد« و مرکز جغرافیایی اروپا است و خا
درگیر جنگ های بسیاری بوده است. مقامات بلاروسی 
از متمرکزکردن نظامیان اوکراینی در مرزهای بلاروس 

شکایت کرده  اند. 

وزیر کشور فرانسه:
از افزایش مالیات ها حمایت نمی کنم

 وزیر کشور فرانسه اعلام کرد که در صورت افزایش 
کشور ادامه همکاری  مالیات ها، با دولت جدید این 
، »جرالد  نخواهد داد. به گزارش مهر به نقل از رویترز
گر دولت جدید قصد افزایش  دارونین« اظهارداشت که ا
مالیات را داشته باشد، از آن حمایت نخواهد کرد یا به آن 
ملحق نخواهد شد. دارونین گفت: هیچ شانسی وجود 
ندارد که ما بتوانیم به دولت بپیوندیم یا در مجلس ملی از 

دولتی که مالیات را افزایش می دهد حمایت کنیم.
 

چین ۹ شرکت آمریکایی را تحریم کرد
 چین ۹ شرکت آمریکایی را به دلیل فروش تسلیحات به 
جزیره تایوان تحریم کرد. به گزارش مهر به نقل از الجزیره، 
پکن به واشنگتن هشدار داد تا از فریبکاری و حمایت از 
استقلال جزیره تایوان دست بردارد. چین ۹ شرکت نظامی 
آمریکایی را به دلیل فروش تجهیزات نظامی به جزیره تایوان 
تحریم کرده است. بر اساس بیانیه صادره از سوی وزارت 
امور خارجه چین، پکن اموال ۹ شرکت آمریکایی در قلمرو 
خود را مسدود کرده و انجام هرگونه معامله این شرکت ها با 
افراد یا نهادهای مستقر در این کشور را ممنوع کرده است. 
»لین جیان« سخنگوی وزارت خارجه چین اعلام کرد که 
فروش تسلیحات آمریکا به »منطقه تایوان چین« به روابط 

چین و آمریکا آسیب وارد کرده است.

 امیر مشهدی عباس: 
  جشنواره های تئاتر 

به بچه ها درس زندگی می دهند
 یکی از اعضای هیات داوری بخش نمایشنامه نویسی 
جشنواره هنرهای نمایشی کانون پرورش فکری معتقد است 
بچه ها با انجام دادن کار جمعی و حضور در جشنواره به نوعی 
وارد اجتماع می شوند. امیر مشهدی عباس درباره کیفیت آثار 
بخش نمایش نامه نویسی گفت: نسبت به دوره قبلی کیفیت 
آثار در این دوره بسیار تغییر کرده است. به نظر می رسد در 
دوره قبلی خلاقیت بیشتری در آثار مشاهده می شد اما قطع 
 شدن کارگاه های آموزشی و دوره هایی که پیش  از این برای 
مربیان و کارشناسان کانون برگزار می شد باعث این مساله 
شده است. وی ادامه داد: با این  حال آثار قابل توجهی به 
دست مان رسید و از آن جایی  که همکاری من با کانون به 
گذشته های دور برمی گردد، می توانم بگویم کسانی که در 
دوره های مختلف آموزشی حضور داشتند و از کارگاه ها بهره 
بردند، ردپای حضورشان در این کلاس ها و آموخته ها، در 
آثارشان مشهود بود چرا که آثار درست و منطقی نوشته شده 
بودند. کارگردان نمایش »اژدها، اولین حیوان خانگی« با 
اشاره به این که ساختار نمایشنامه، اصولی است و سلیقه ای 
ک انتخاب آثار توضیح داد:  نمی توان انتخاب کرد، درباره ملا
کارها باید مناسب گروه سنی مخاطب باشد و دغدغه مخاطب 
داشته باشند. نمایشنامه نیز باید مناسب گروه سنی مخاطب 
هدف باشد، فن و ساختار با خلاقیت همراه شود و بهره برداری 
و دراماتیک داشته  از فضای غیرمستقیم گویی  مناسب 
باشد. حتی باید سنجید چه میزان مستقیم گویی دارد. در 
کتورهای نمایشنامه نویسی برای کودک  هیات داوری با فا
و نوجوان آثار را بررسی کردیم و دست به انتخاب آثار زدیم. 
مشهدی عباس همچنین با بیان این که برگزاری جشنواره 
برای کودک و نوجوان بسیار حایز اهمیت است، اظهار کرد: 
درس ریاضی، علوم، زبان و... را همه جا می توان یاد گرفت. 
حتی نقاشی را نیز می توان همه جا یاد گرفت اما جشنواره های 
تئاتر به بچه ها درس زندگی می دهند و این نکته بسیار مهمی 
است. بچه ها با کار جمعی انجام دادن و حضور یافتن در 
جشنواره به نوعی وارد اجتماع می شوند و این اجتماعی شدن 
کمک می کند تا در آینده انسان های موفق و اجتماعی باشند. 
باید به همان اندازه که به انتخاب معلم ریاضی و علوم و 
دروس دیگر توجه و حساسیت نشان می دهید به معلم هنر 
و نمایش نیز اهمیت دهید. وی در پایان یادآور شد: از این رو 
کز کانون و پایگاه هایی که بچه ها را به عنوان تئاتر  باید به مرا
دورهم جمع و آن ها را مسئولیت پذیر و نقدپذیر می کنند و 
مهارت های بازیگری را که جزیی از مهارت های زندگی است، 
آموزش می دهند، توجه شود. حضور در تئاتر به کودک و 
نوجوان اجازه تحلیل می دهد و این بسیار ارزشمند است؛ 
بنابراین جا دارد دقت و وسعت نظر بیشتری به این امر داشته 

باشیم و بهای بیشتری برای این فعالیت ها بپردازیم.
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